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Protokół Nr 11 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 26.10.2011r. 
 
 
Posiedzenie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Spotkanie trwało od godz. 13:30 – 14:30. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka   - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka  - Iwona Sikorska 
3. Skarbnik Gminy    - Władysław Rembelski 
 
 
Spotkanie rozpoczął Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert od powitania wszystkich 
obecnych na Sali, po czym przypomniał, że przesłany wcześniej radnym porządek obrad 
obejmował zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na 
2011 rok oraz sprawy różne. Jednakże pomiędzy wysyłką zaproszenia, a dniem posiedzenia 
pojawiła się konieczność wywołania i zaopiniowania dodatkowych projektów uchwał. 
Projekty te dotyczyły zaciągnięcia pożyczki i kredytu, ustalenia stawek wynagrodzenia dla 
sołtysów oraz zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy. 
 
Do powyższego radni nie wnieśli uwag. 

 
Porządek przyjęto jednogłośnie 

 
 
W dalszej części, zgodnie z przyjętym porządkiem, Głosu udzielono Skarbnikowi Gminy, 
który omówił przygotowane projekty uchwał. 
 
a) W sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2011. 
 
 
1. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu  

nr WFB.1.3120-61/2011/26 z dnia 10 października 201 Ir. dotyczącego zwiększenia 
planu dotacji w rozdz. 85415 z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników 
oraz świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. 

2. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu nr 
WFB.1.3120-62/2011/26 z dnia 17 października 2011 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w rozdz. 85214 o kwotę 34.483,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie 
wypłaty zasiłków okresowych w części gwarantowanej przez budżet państwa oraz 
zmniejszenia planu dotacji w rozdz. 85213 o kwotę 3.826,00 zł. w oparciu o analizę 
wykonania wydatków w bieżącym roku.  

3. Pisma MGOPS w Więcborku nr MGOPS/3010-11/11 z dnia 19 października 2011r. 
dotyczących zmian planu wydatków w 

− w rozdziale 85154 dokonano zmian poprzez przeniesienie kwoty 1.000,00 zł z § 4210 
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na § 4300 w związku z zapotrzebowaniem na realizację programów profilaktycznych  
w szkołach. 

− w rozdziale 85154 dokonano przesunięcia kwoty 5.000,00 zł z § 4300 na § 4210 na 
zakup niezbędnych materiałów do prowadzenia zajęć opiekuńczo-wychowawczych. 
Ponadto dokonano zmian w rozdziale 85201 celem zatrudnienia na umowę zlecenie 
osoby, która przebywała na stażu w ramach umowy nr 30/ST/2011 z dnia 04.05.2011r. 

− w rozdziale 85203 dokonano zmian na podstawie pisma Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Więcborku znak: ŚDS.3021-5.2011 z dnia 17.10.2011r. celem 
zabezpieczenia niezbędnych bieżących potrzeb ŚDS. 

− z rozdziału 85205 przenosi się kwotę: 4.000,00 na rozdział 85220 celem 
zabezpieczenia środków na umowę zlecenie z psychologiem oraz m.in. wywóz 
nieczystości stałych i ścieki, 3.000,00 na rozdział 85219 celem zabezpieczenia 
bieżących potrzeb. 

− w rozdziale 85212 dokonano przesunięć oraz zwiększenia o 4.500,00 zł (z rozdziału 
85295) na dodatki specjalne wraz z pochodnymi dla pracowników działu świadczeń 
rodzinnych w związku z realizacją zwiększonego zakresu obowiązków. 

− na podstawie pisma Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział 
Finansów i Budżetu WFB. 1.3120.62.2011/26 z dnia 17 października 201 Ir. dokonano 
zmian w rozdziałach 85213, 85214. 

− w rozdziale 85219 dokonano przesunięć oraz zwiększenia o kwotę 3.000,00 zł  
(z rozdziału 85205) celem zabezpieczenia bieżących potrzeb. 

− w rozdziale 85295 dokonano zmian w części dotyczącej zadań związanych  
z „Aktywną Integracją". Ponadto z § 3110 w części dotyczącej prac społecznie 
użytecznych przenosi się kwotę: 6.500,00 zł na § 4330 w związku z koniecznością 
umieszczenia jednej osoby w domu pomocy społecznej, 4.500,00 zł na rozdział 85212. 

Ponadto: 
1. Zwiększenie planu dochodów w rozdz. 75814 o kwotę w wysokości 200,00 zł. 

dokonano z uwagi na otrzymaną darowiznę dla Sołectwa Czarmuń od BS w Więcborku na 
organizację imprezy „Święto plonów" 

2. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 w § 4010 dokonano z uwagi na utrzymanie 
wbrew pierwotnym planom obecnego stanu zatrudnienia związanego ze zmniejszoną 
liczbą pracowników zatrudnionych w ramach prac interwencyjnych. 

3. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 w § 4210 dokonano z uwagi na wzrost wydatków 
związanych z utrzymaniem dróg gminnych. 

4. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60095 w § 4010 dokonano z uwagi na mniejsze 
zatrudnienie w ramach prac interwencyjnych. 

5. Zmian w planie wydatków w rozdz. 71004 w § 4170 dokonano z uwagi na mniejsze 
niż planowano wykonanie umów zlecenie. 

6. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023   z uwagi na zwiększoną liczbę umów zlecenie 
oraz szkolenia pracowników. 

7. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75412 dokonano z uwagi na konieczność zakupu 
butów niezbędnych do prowadzenia akcji ratowniczych. 

8. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75702 dokonano z uwagi na fakt zaciągnięcia kredytów 
i pożyczek w listopadzie i grudniu br. 

9. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90015 o kwotę 2.146,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zapewnienia środków na remonty oświetlenia ulicznego. 

10. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92109 w paragrafie inwestycyjnym o kwotę 696,76 
dokonano z uwagi na wykonanie inwestycji polegającej na przebudowie świetlicy wiejskiej 
w Dorotowie. 
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Radny Waldemar Kuszewski zapytał z czego wynika zdjęcie 9.000,00 zł z budżetu MGOPS 
w dziale dotyczącym energii elektrycznej. Zaplanowano tam kwotę 25.000,00 zł, a teraz jest 
16.000,00 zł. 
 
Skarbnik Gminy  odpowiedział, że w ubiegłym roku, przed dokonaniem wymiany okien  
w budynku, w siedzibie MGOPS było zimno, pracownicy dogrzewali się grzejnikami  
i w planie na 2011 rok zaplanowano kwotę wg zużycia w roku 2010. Okazało się jednak, że 
po remoncie zużycie energii znacznie spadło. 
 
Więcej pytań nie było, zatem przystąpiono do zaopiniowania projektu. 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem  głosowało - 10 radnych 
Wstrzymał się od głosu    - 1 radny 

 
 

 
b) W sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy 

Więcbork na 2011r., spłaty wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów oraz wykupu 
obligacji. 

 
Projekt tej uchwały podlegał już opiniowaniu Komisji i podjęto w tej sprawie uchwałę  
Ponieważ jednak kwota uległa zmianie, zaszła potrzeba ponownego wywołania projektu. 
Wysokość kredytu wskazana w poprzedniej uchwale wynosiła 2.707.779,00 zł, w projekcie 
obecnej jest ona niższa i wynosi 1.981.163,00 zł.  
 
Uwag nie wniesiono. 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 

 
c) W sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn. „Budowa kanalizacji 
sanitarnej z przyłączami w ul. Starodworcowej i części ul. Gdańskiej w Więcborku”. 

 
Podobnie, jak poprzedni projekt i ten był już przedmiotem opinii Komisji. Konieczność 
powtórnego wprowadzenia go na obrady Komisji wynikła z uwagi na fakt, iż podpisana 
promesa opiewa na kwotę niższą niż przyjęto pierwotnie, dla jasności sytuacji wymagane jest, 
by uchwała zawierała rzeczywistą wartość pożyczki. Poprzednia  wykazana kwota wynosiła 
219.765,00 zł, teraz jest ona niższa tj. 195.410,00 zł. Ponadto zadanie, o którym mowa w 
tytule uchwały, realizowane jest bez udziału środków zewnętrznych / unijnych / , stąd też po 
spłaceniu określonej kwoty Gmina może ubiegać się o umorzenie części pożyczki. 
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 
d) W sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Więcbork na lata 2011 – 

2014. 
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Zmiana uchwały budżetowej powoduje zmianę prognozy finansowej. Obecny projekt  
w załączeniu przedstawia prognozę w ujęciu tabelarycznym bez przedsięwzięć ponieważ, 
przedsięwzięcia, które wcześniej zostały przez Radę uchwalone nie uległy zmianie. Takiej 
zmianie uległy dochody i wydatki oraz załącznik dotyczący przychodów i rozchodów / tylko 
po stronie przychodów /. 
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 
Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 
 
e) W sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego oraz podatków i opłat 

lokalnych. 
 
Przedmiotowy projekt został wycofany z obrad sesji w związku z wnioskiem, by sposób 
naliczania wynagrodzenia był tożsamy z tym, który stosowany jest w przypadku naliczania 
diet radnych tzn. procentowo od stawki bazowej ogłaszanej corocznie w ustawie budżetowej 
Państwa. Rozważając powyższą sugestię Burmistrz prześledził jak stawka bazowa 
kształtowała się od 2009r. – 2011r. W latach 2009 – 2010 była ona na poziomie 1835,35 zł 
natomiast w roku 2011 i założeniach na 2012 rok jest ona niższa, i wynosi 1766,46 zł. 
Oznacza to, że jest ona malejąca dlatego też Burmistrz proponuje, by projekt ten przyjąć  
w pierwotnej wersji. 
 
Burmistrz Wi ęcborka dodał, że pierwotna wersja projektu była bardziej czytelna dla 
sołtysów. Sołtysi dopytywali o te kwestie i po rozmowach doszedł do wniosku, że pierwsza 
propozycja będzie trafniejsza. 
 
Radny Kuszewski był zdania, że należy przyjąć jednorazowo takie rozwiązania, by nie było 
konieczności za rok, czy dwa wracać do sprawy ponownie. Przyjmując proponowaną przez 
niego  opcję wynagrodzenie zmieniałoby się równocześnie ze zmiana kwoty bazowej. Sołtysi 
podobnie, jak radni wybierani są w wolnych wyborach i dlaczego by nie ustalić tego w ten 
sposób. Jego zdaniem, wskazując na malejącą kwotę bazową nie można mówić o jakiejś 
ogólnej tendencji, gdyż nie mówione, że stawka ta w roku 2013 nie wzrośnie.  Dlatego też 
podtrzymał swoją propozycję, ponieważ uważa, że naliczanie procentowe będzie bardziej 
racjonalne. 
 
Radny Ireneusz Balcer  powiedział, że rozmawiał na ten temat z sołtysem Zabartowa i ten 
osobiście woli, aby ustalono to kwotowo. Poza tym sołtysi naprawdę mają mnóstwo spraw 
telefony z informacjami, rozwożenie pism  w terenie itp. rzeczy i ponosi w związku z tym 
pewne niemałe koszta.  
 
Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, że szanuje stanowisko radnego Kuszewskiego w tej 
kwestii ale nadal obstaje przy pierwotnym zgłoszonym przez siebie założeniu. 
 
Radny Kuszewski zastanawiał się dlaczego radny Balcer upatruje w jego propozycji, 
zmniejszenia uposażenia sołtysów? Sugerując zastosowanie innej opcji takiego zamiaru nie 
miał.  
 
Radna Grażyna Sowińska włączając się do dyskusji zauważyła, że jeżeli chodzi o wysokość 
zmiany kwoty bazowej, to jest to ok. 4 %, więc nie ma w tym większej rewolucji.  
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W propozycji radnego Kuszewskiego nie chodzi tyle o zmianę wielkości uposażenia, co o 
sposób jego naliczania. 
 
Ostatecznie poddano pod głosowanie wniosek radnego Kuszewskiego dotyczący ustalania 
wynagrodzenia sołtysów od podstawy stanowiącej kwotę bazową wg której naliczane są 
również diety radnych: 
50 % stawki bazowej dla sołtysów w sołectwach do 1000 mieszkańców 
60%  stawki bazowej dla sołtysów w sołectwach powyżej 1000 mieszkańców 
 

Za przyj ęciem wniosku głosowało - 8 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
Wniosek przeszedł 
 
 
W związku z powyższym Burmistrz Wi ęcborka wycofał swoją propozycję, przyjmując 
jednocześnie wniosek Komisji. 
 
W sprawach różnych nie zgłoszono żadnych spraw. 
 
Na tym spotkanie zakończono. 
 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
                                                                                       Budżetu i Finansów 
 
                                                                                     /-/   Henryk Szwochert 


